
Referat af skolebestyrelsesmøde på Kildevældsskolen 21. august 2018 kl. 17-20 

Vejl. 
tid 

Emne Ansvarlig  Baggrund/ 
forudsætninger/forberedelse/ bilag 

Ønsket resultat 
(Orientering? 
Information? 
Godkendelse? 
Drøftelse?) 

Referat/beslutninger taget 

17:00 1. Formalia 
a. Valg af processtyrer og ordstyrer. 
b. Godkendelse af dagsorden 

  Godkendelse Birgitte blev valgt til ordstyrer 
Anne er mødeleder.  
 
Dagsordenen blev godkendt. Der var en tilføjelse til pkt. 3,b 
på baggrund af et forslag til ændring af møderække og 
tidsramme. 
 
Skolebestyrelsen foreslog at dagsordenen og referatet 
fremadrettet modtages på mail og ikke kun intra. 
 
Tilstede: Trine, Mette, Erik, Astrid (suppleant), Stine, Birgitte, 
Nanna, Anne (skoleleder), Kristine, Mathilde 
(elevrådsformand 9.B), Danyal (8.a), Helene 
  
Afbud fra: Per, Anders, Pernille, kulturcentrets repræsentant,     

17:05 2. Opfølgning på opgaver fra sidste 
møde 
 

 
 
 
 
 

 Hvordan er der 
arbejdet videre? 
/ 
Orientering 

 

17:10 3. Drøftelser og beslutninger 
a. Konstituering  
b. Årshjul (se bilag) 
c. Principper  
d. Forretningsorden (se bilag) 
e. Forældremøder 
f. Kontaktforældre  
g. Fastholdelse (herunder På-
Kildevæld-er-vi-dem-der-bliver) 
h. Lektier 
i. Skolefond 
j. Kvalitetsrapport (hvert andet år)  
 
 
 

 
a: 
b:  
c:  
d:  
e: 
f: 
g: 
h: 
i: 
j: 

 
Ad. a: Formand og næstformand 
fastsættes. 
Ad. b: Datoer og årlige indsatser, 
samt ansvarlige for disse aftales, 
herunder behandles forslag til 
møderække og tidsramme sendt fra 
skolebestyrelsen 
Ad. c: Halvårlig gennemgang. Hvilke 
vil vi kigge på i det kommende 
halvår? 
Ad. d: Gennemgang og overvejelse 
om vi vil ændre noget 
Ad. e: Datoer? Skolebestyrelsen skal 
præsentere sig ved de fælles møder i 

 
Ad. a: 
Beslutning 
Ad. b: 
Beslutning 
Ad. c: 
Beslutning 
Ad. d: 
Beslutning 
Ad. e: 
Beslutning 
Ad. f:  
Beslutning 
Ad. g:  

 
Ad a: 
Bestyrelsen har besluttet at konstituere sig som følger: 
Trine er valgt til formand 
Mette er valgt til næstformand. 
 
Ad b.:  
Bestyrelsen har fremlagt forslag til ændret møderække og 
tidsramme for at imødekomme størst muligt fremmøde og 
færre møder. 
Det blev besluttet at: 

• Ændre datoen fra tirsdag d. 4. juni til mandag d. 3. 
juni 

• slette d. 18. december 



multihallen. Fordeling? Dialog om 
hvad vi kan/skal sige. 
Ad. f: Årets indsats for dialog og 
samarbejde med kontaktforældre 
aftales. Ansvarlige? 
Ad. g: Hvad er status og hvilken 
indsats har vi valgt at gøre? 
Ad. h: Hvad er skolens holdning og 
retningslinje? 
Ad. i: Hvordan skal vi fortsætte den? 
Ad. j: Planlægning af proces for 
hvordan skolebestyrelsen skal 
arbejde med kvalitetsrapporten. 
Husk god tid til at have mulighed for 
at komme med input til skolens 
afsnit, hvor indsatserne beskrives. 
Det gøres blandt andet ved at 
indkalde til arbejdsmøde om skolens 
svar, når tallene er udgivet. For 2018: 
Skoleledelsens indsatser ift. 
kvalitetsrapporten 2017. 
 

Orientering fra 
udvalget og 
drøftelse 
Ad. h:  
Drøftelse af 
proces. 
Ad. i:  
Drøftelse til 
senere 
beslutning 
Ad. j:  
Drøftelse af 
proces-ideer og 
bedst mulige 
fremadrettet 
fælles 
håndtering af 
kvalitetsrapport 

• Rykke mandag d. 5. november til onsdag d. 7. 
november 

• Der afholdes 7 årlige møder 

• tidsrammen fastsættes til kl. 17.00-20.00 med 
mulighed for at udvide dette, hvis det er nødvendigt 
ift. dagsordenens indholdspunkter samt indkalde til 
ekstraordinært møde, hvis nødvendigt. 

 
Skoleleder og formand laver ændringerne til årshjulet og 
sender til skolebestyrelsen 
 
Der var forslag til at fremsendte bilag ”Velkommen til 
Skolebestyrelsen” sættes på dagsordenen til næste gang. 
 
Ad c.: 
Der var forslag til, at skolebestyrelsen havde et fokus på at 
arbejde med skolens principper. 
Skoleleder fremsender de nyeste principper til den nye 
skolebestyrelse til gennemlæsning med henblik på dialog i 
forældregruppen, således at formanden kan bringe 
bestyrelsens input videre til drøftelse. Der kigges ind i 
skabelonen for arbejdet med principper i det udsendte 
bilagsmateriale 
 
Ad. D: 
Der var forslag til følgende ændringer i forretningsordenen: 
 
Suppleanter kan deltage fast uden stemmeret med henblik 
på at skabe større stabilitet og dynamik i kommende 
arbejdsgrupper.  
 
Dette indføres i forretningsordenens §5 med følgende 
tilføjelse i ordlyden: 
Såfremt bestyrelsen er fuldtallig har suppleanterne ikke 
stemmeret. Ved fraværende bestyrelsesmedlemmer har 
suppleanten stemmeret. 
 
Der var ændring til § 1 med følgende ordlyd: 
Skolebestyrelsen består af 8 forældrerepræsentanter, 2 
medarbejderrepræsentanter, 2 elevrepræsentanter, 2 
suppleanter og 1 fra kulturcentret uden stemmeret. 
 



§6: der var ændring til denne ordlyd 
Antallet af møder skal ændres til: 
Skolebestyrelsen afholder 7-8 ordinære møder gennem 
skoleåret. 
 
§ 13: 
Skolebestyrelsens forældrerepræsentanter fremlægger vigtige 
fokuspunkter fra årsberetningen på afdelingernes 
forældremøder. 
 
Ad e: 
Skolebestyrelsen deltager på forældremøder og har fordelt 
sig på de forskellige dage således. 
Inds alm: Pernille 
0-4. N: Mette 
Mellemtrin alm: Trine 
Mellemtrin N.: Mette 
Udsk N.: Birgitte  
H-rækken:  Astrid 
Udskol. Alm: Birgitte 
 
Der var forslag til at fremhæve to fokuspunkter fra det 
forgangne år og derefter have fokus på det fremadrettede 
arbejde. 
Der var ligeledes forslag til at fortælle om fokus på: 

• det kommende kontaktforældremøde, brug af 
kontaktforældrene og den workshop, der har været 
afholdt med ”Brug Folkeskolen”. Derudover var der 
forslag til at fortælle om arbejdsgruppen ”På 
Kildevæld er vi dem der bliver”. 

Det blev påpeget at man i N og H-rækken havde fokus på 
skolens rummelighed samt fremmøde på forældremøder og 
engagement. 
Birgitte samler input, laver et skriv og sender oplæg ud til de 
forældrevalgte bestyrelsesmedlemmerne, således at de der 
deltager som skolebestyrelsesrepræsentanter har et 
udgangspunkt. 
Det blev påpeget at man ligeledes fortalte om, hvordan man 
kan få fat i skolebestyrelsen. Der var desuden forslag til at der 
blev taget billeder af skolebestyrelsesrepræsentanterne til 
skolens hjemmeside. Bestyrelsesmedlemmerne tager et 



billede, sender det skolesekretæren, som lægger det på 
skoleporten 
 
Ad f: 
Der skal afholdes et storkontaktforældremøde ligesom sidste 
år for alle kontaktforældre. Der var forslag til at tage 
udgangspunkt i det sammenskriv, der var fra sidste år. Anne 
fremsender dette til skolebestyrelsen. 
 
Der var forslag om, at udgangspunktet kunne være med afsat 
i hvilken skole vi gerne vil have bl.a. med udgangspunkt i ”På 
kildevæld er vi dem der bliver” arbejdsgruppen.  
Der var ligeledes forslag til at arbejde med skole/hjem 
samtaler, herunder at arbejde med det i arbejdsgruppen 
 
Trine, Mette, Stine og Per er tovholdere på det store 
kontaktforældremøde. Gruppen finder en dato for 
arrangementet og melder tilbage til skolebestyrelsen.  
 
Ad g: 
Der udarbejdes et spørgeskema med inddragelse af en 
specialestuderende ifbm. brug folkeskolen, hvor fokus er på 
at spørge forældrene og blive nysgerrige på hvad det er for 
en skole, man som forældre ønsker. 
 
Elevrådet foreslog, at det blev muligt at kunne fortælle, 
hvorfor man forlader skolen. Skolelederen påpegede, at alle 
forældre, der ønsker at udmelde deres børn, skal til en 
samtale med skolelederen forinden. 
Der var drøftelser ift. hvordan man netop havde fokus på at 
man arbejdede med/skabe fokus på proceduren, hvis man 
som forældre er utilfreds og evt. ønsker at udmelde sit barn.  
Birgitte foreslog at et emne til stormødet med 
kontaktforældrene er, hvordan man kan arbejde med trivslen 
i klasserne. 
 
Ad h: 
Der var ønske om, at skolebestyrelsen fremadrettet har en 
proces ift. at drøfte lektier på Kildevæld. 
Elevrådet påpegede, at lektiebyrden i udskolingen er stor og 
ofte fra dag til dag. Der er dog ofte en stor variation fra klasse 
til klasse. 



Det blev besluttet at der på et kommende 
skolebestyrelsesmøde afsættes tid til denne drøftelse. 
Ifbm. dette fokuspunkt var der forslag til at man lavede en 
arbejdsgruppe, der afsøgte information og viden på dette 
område, som oplæg til skolebestyrelsens drøftelser. 
 
Det blev besluttet at Anne og Helene afsøger materiale og 
kommer med et oplæg til skolebestyrelsen med henblik på at 
arbejde med en proces i flere trin med inddragelse af både 
elever, forældre, lærere, pædagoger m.fl. Det blev besluttet 
at være et fokuspunkt for skolebestyrelsen i år. 
Der var forslag til at oplægget indeholdt flere perspektiver på 
området. 
 
Ad i: 
Skolen har en skolefond. Der skal være en privatpersons 
navn, der skal stå på skolefonden.  
Elevrådet opfordrede til, at skolen gjorde mere opmærksom 
på at fonden er der. Dette var der opbakning til i 
skolebestyrelsen. 
 
Der blev besluttet, at Erik, Nina og Kristine kom med et oplæg 
til skolebestyrelsen ift. justeringer, formål m.m. ift. fonden. 
 
Ad. J: 
Punktet rykkes til næste gang 
 

19:00 4. Nyt fra elevråd 
 

   Elevrådet fremlagde en liste over deres fokus i dette skoleår: 
 

• Spørgeskema til eleverne om deres skole ”hvad er 
en god skole for dig” 

• Der er ønske om bedre sammenhold elevrådene 
mellem 

• Taletid ved morgensamlinger 

• Elevrådet ønsker en kontaktliste på intra og 
skoleporten med billeder af elevrådet 

• Mulighed for at lave opslag på opslagstavlen. 

• Temadage som elevrådet afholder 
 
Listen er sendt til Anne på intra og lægges ind i referatet. 
 



19:10 6. Nyt fra 
a. Forældre 
b. Personale/MED 
c. Ledelse 
 

  Evt. 
fremadrettet 
proces 

Ad. 6 
A: intet nyt fra forældre 
b.: Der har været stor tilfredshed med opstarten på skoleåret. 
Der må gerne kigges på ressourceforbruget ift. pædagogerne 
i denne uge. Måske det kunne optimeres. 
 
c.: 
Byggeri: det forventes at vi skal flytte sydbygningen i 
efterårsferien 
Ledelsen oplever at det har været en god start på skoleåret. 
Det har været en rigtig god oplevelse i modtagelsen af vores 
BH-klasser. Der har været mange positive tilbagemeldinger 
og en enkelt tilbagemelding ift. en mulig optimering. 
 

19:40 7. Årshjulet – Hvad sker der i den 
næste periode 

 Er der noget der skal forberedes? Opdatering Se ovenstående 
Anne og Trine reviderer på baggrund af ovenstående 
beslutningerne og sender ud. Se pkt. 3 b 

19:45 8. Eventuelt 
 

  Evt. 
fremadrettet 
proces 

Skolebestyrelsens håndbog indkøbes til 
skolebestyrelsesmedlemmerne. 

19:55 9. Mødeevaluering 
a. Evaluering 
b. Oplæsning af referat og 
godkendelse af referat 

Referent  Godkendelse For mange punkter.  

Evt. 5. Faste punkter 
a. Status byggeri 
b. Status Kulturcenter kildevæld 
c. Status elevtal 
d. Status Brug folkeskolen 
e. Status Fortæl din skole 

  
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 

Ordstyrerrækkefølge til kommende møder: 

Anders, Birgitte, Erik, Kristine, Mette, Nanna, Per, Pernille, Stine 

Mødeleder: Trine (formand) 

Bilag: 

• Årshjul 2018-2019 

• Forretningsorden 



 
Næste mødes indhold fra årshjulet: 
Torsdag den 20. september 2018, (dagsorden skal sendes ud 13. september 2018) 

• Skolens værdier og grundfortælling. Gennemgang og overvejelser af indsats. 

• Info fra Børn i Bevægelse. Børn i Bevægelse, der hører under DUI – Leg og Virke (som ligger i den røde bygning bag skolen), overtog i 2016 Fritidsforeningen Kildevælds aktiviteter og 
medlemmer. De fortsætter samarbejdet med skolen og arrangerer diverse fritidsaktiviteter til børn på Kildevældsskolen og Østerbro. Hvert halvår beder skolebestyrelsen om en 
opdatering på samarbejdet, som læses op på skolebestyrelsesmødet. Dette gøres ved formanden/næstformanden forud for skolebestyrelsesmødet sender mail til Ann Urbrand på 
urbrand@dui.dk og beder om en status. 

• Kontaktforældre arrangement. Hvis der vælges at lave et arrangement for kontaktforældre i efteråret, kan planlægningen og ansvarlige med fordel fastsættes her. For afholdelse af 

arrangement kan november anbefales. 

• Evaluering af forældremøder i september. Gik skolebestyrelsens fremlæggelse godt? 

• Lærerens Dag. 5. oktober (?) er Lærerens Dag. Skal skolebestyrelsen markere det? Tidligere har vi sendt en besked til alle forældre, hvor de påmindes at sende en sød besked, tage 

et æble med eller lignende til deres respektive lærere i dagens anledning. 

• Budget 

 

 

mailto:urbrand@dui.dk

